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Kádár János fogadia 
Lulemfr Strougalt 

Kádár János, az MSZMP Központi Bi-
zottságának első titkára kedden délután 
hivatalában fogadta dr. Lubomir Strou-
galt — képünk ábrázolja —. a Csehszlo-
vák Szocialista Köztársaság szövetségi kor-
mányának elnökét. A szívélyes hangú, 
elvtársi eszmecserén jelen volt Fock Je-
nő, a Minisztertanács elnöke. Vince Jó-
zsef. hazánk prágai nagykövete, továbbá 
Frantisek Dvorsky, Csehszlovákia buda-
pesti nagykövete. 

Dr. Lubomir Strougal tegnap, kedden 

délelőtt megkoszorúzta a Magyar Hősi 
Emlékművet a Hősök terén. 

Ezt követően a csehszlovák vendégek 
Budapest nevezetességeivel ismerkedtek. 
Felkeresték a lágymányosi és a kelenföldi 
új lakótelepet, a Halászbástyáról elgyö-
nyörködtek a főváros panorámájában, 
megtekintették a Váci utcai üzleti negye-
det. majd ismerkedtek a metróval is. 

A csehszlovák kormányelnök és kísére-
te tegnap Dunakeszire, a 43. számú Épí-
tőipari Vállalat 3-as számú házgyárába is 
ellátogatott. 

Mérleg tavalyról: 

Á NEK 8 ezer 620 vagon 
árut értékesített 

Egy esztendővel ezelőtt részletesen foglalkozott ezzel, kezetek adták. Összesen a 
ugyancsak a Tisza szálló kon- hiszen 1970-ben sokféle mó- Csongrád megyei MEK 1970-
certtermében tartotta évi don, formában segítették tá- , 0„„. . . . . 
rendes közgyűlését a Szövet- mogatták a közös gazdaságo- b e n 8020 v a g o n a r u t e r t é k e " 
kezetek Csongrád megyei Ér- kat, igyekeztek a jó partneri sített, ebből 2420 vagonnal 
tékesítő Központja. Az 1969- viszony kialakítására. külföldi piacokra. 
es évet értékelő beszámoló N e m járt jó esztendő ta- A beszámoló foglalkozott 
után dr. Komócsin Mihály, v a l y a vállalatra s a terve- beszámoló foglalkozott 
az MSZMP Csongrád megyei z e t t n é l j ó v a l kevesebb árut a z é r t e k e s i t é s l gondokkal, 
bizottságának titkara felhív- vásárolt fel, küldött külföldi majd az ipari tevékenység-
ta a figyelmet, hogy töre- és belföldi piacokra a mos- gel, ami igen sokat jelen-
kedjen a MÉK az alaptevé- t o h a időjárás, természeti csa- t e t t a z elmúlt esztendőben 
kenvséget segítő agazatok ta- pá s ok miatt. 6076 vagon zöld- . . ... , , 
mogatására, fejlesztésére. s é g e t j burgonyát és 1724 va- h , s z e n a l ° v e d e l e m n a§y r e " 
Ugyanakkor a fogyasztók és g o n gyümölcsöt vettek át a szét ez hozta. Az összes be-
a termelők érdekének össz- termelőktől, emellett 1550 va- vétel 700 millió forintot tett 
hangjáról se feledkezzék meg. gon árut jutalékrendszerben s az eredmény 8 millió 

A tegnapi közgyűlésen Re- vettek át 
és adtak el. A fel- Q̂Q ezer forintot 

gőczi István, az igazgatóság vásárolt mennyiség 85—90 
elnöke a beszámolójában százalékát a termelőszövet-

A ktsz-ek növelik 
a szolgáltatásokat 

A Csongrád megyei tanács vábbi korszerű javítóműhe-
végrehajtó bizottságának teg- lyek életre hívását. A fej-
napi ülésén a kisipari szövet- lesztési program megvalósí-
kezetek javító-szolgáltató te- tását a helyi tanácsok is je-
vékenységének helyzetét ér- lentős összeggel támogatják, 
tékelték a megyében, Szege- A céi0k egyöntetű helyes-
den. Az előterjesztés rámu- lésével együtt a megyei ta-
tatott, hogy a negyedik öt- n á c s végrehajtó bizottságá-
éves tervben a megye. Sze- n a k tagjai rámutattak a je-
ged kisinari szövetkezetei 76 lenleg tapasztalható visszás-
százalékkal akarják növelni ságokra is. Egyebek között 
javító-szolgáltató tevékeny- kifogásolták, hogy a háztar-
ségüket. Ennek érdekében t a s i gépek, a gépkocsik és a 
az a céljuk, hogy több mint i e g k ü l ö n f é l é b b más javitáso-
40 rmllio forintot fordítanak " „ , . . • • 
beruházásokra. Tervezik új k a * gyakran alkatreszhiany 
szolgáltatóházak építését, to- akadályozza. 

A tavalyi évet tehát ismét 
eredményesen zárta a MÉK, 
s ebben a szervezeti formá-
jában 1970 december végé-
vel befejezte tevékenységét. 
Az idén már mint a terme-
lőszövetkezetek és fogyasz-
tási szövetkezetek közös vál-
lalata tevékenykedik reális 
tervekkel s komoly anyagi 
fedezettel. 

Egyenletes gazdasági 
fejlődés Szegeden 

Ülést tartott az MSZMP 
Szöged városi bizottsága 

A Magyar Szocialista Munkáspárt Szeged városi bi-
zottsága tegnap, kedden délelőtt a Kálvin téri pártszék-
házban ülést tartott. Az ülésen részt vett és felszólalt 
Győri Imre, az MSZMP Központi Bizottságának tagja, a 
Csongrád megyei pártbizottság első titkára is. 

Sípos Gézának, a Szeged városi pártbizottság első tit-
kárának megnyitója után dr. Varga Dezső, a városi párt-
bizottság titkára adott szóbeli kiegészítést Az 1970. évi 
gazdaságpolitikai munka értékelése és az idei feladatok 
című. írásban előre kiküldött jelentéshez. A témához sor-
rendben a következő pártbizottsági tagok, illetve meghí-
vottak szóltak hozzá: dr. Piros László, a Csongrád megyei 
Állatforgalmi és Húsipari Vállalat igazgatója; Marosi Já-
nos. a KSZV vezérigazgató-helvettese; dr. Kuti Árpád, a 
Szegedi Élelmiszer-kiskereskedelmi Vállalat igazgatója; 
Mareczki Károly, a Rostkikészítő Vállalat főmérnöke: Gyi-
mesi József, az EMERGÉ-gumigyár főkönyvelője: Kónya 
Sándorné, a KSZV pártbizottságának titkára; és Győri 
Imre. 

Az elhangzottakra dr. Varga Dezső válaszolt, majd a 
pártbizottság a jelentést és a kiegészítést elfogadta. 

Ezután Deák Béla, a Szeged városi párt-végrehajtóbi-
zottság tag.ja, a pártbizottság osztályvezetője ismertette az 
országgyűlési képviselői és tanácstagválasztásokkal kapcso-
latos tennivalókat a Csongrád megyei pártbizottság feb-
ruár 22-i ülésén elhangzottak alapján. A pártbizottság a 
tájékoztatót tudomásul vette. 

A következő napirend előadója Sípos Géza volt; be-
számolt a városi pártbizottság és a végrehajtó bizottság 
1970. II. félévi munkatervének végrehajtásáról majd ja-
vaslatot tett az idei első féléves — a végrehajtó bizottság 
által már jóváhagyott — munkaterv elfogadására. A párt-
bizottság az előterjesztést elfogadta. 

Végül Sípos Géza javaslatot tett a városi pártbizott-
ság mellett működő bizottságok személyi összetételére. A 
pártbizottság ennek alapján elfogadta az agitációs- és pro-
pagandabizottság. a gazdaságpolitikai bizottság és a párt-
építési bizottság elnökeire, illetve tagjaira tett javas-
latot. 

Nagy különbségek 
A városi pártbizottság 

megállapította, hogy Szege-
den a vállalati gazdálkodás 
1969-hez képest javult: az 
ipari termelés olyan mérték-
ben — 8—9 százalékkal — 

növekedett, ahogyan azt a 
városi pártbizottság megha-
tározta. A nehézipar 14 
százalékkal, tehát az átla-
gosnál jobban, az élelmi-
szer- és könnyűipar vi-

szont 5 százalékkal, tehát 
az átlagosnál gyengébben 
fejlődött. Az építőipar 10 
százalékkal produkált töb-
bet, noha az igényeket ko-
rántsem volt képes kielé-
gíteni. Ezekben az eredmé-
nyekben mindenütt ott van 
a szegedi kommunisták lel-
kes munkája is. 

Néhány helyen, mint a 
ruhagyárban, a kábelgyár-
ban, vagy a gumigyárban a 
termelési érték jelentősen 
meghaladta az előző évit, s 
110, illetve 120 százalék fe-
lett teljesítettek. A könv-
nyűipari vállalatok egy ré-
szében azonban ezzel ellen-
tétes tendencia érvényesült 
— kisebb-nagyobb mérték-
ben visszaesett a termelés. 
Ezeknél a vállalatoknál — 
KSZV, Rostkikészítö Válla-
lat, textilművek szövöde-
részlege — a pártszerveze-
tek és aafigazgatóságok ke-
resik a visszaesés okait, s 

.* a többi '"között a munkaerő-
* vándorlásra, .a létszámhiány-

ra hivatkoznak, kisebb mér-
tékben az elégtelen szerve-
zési és műszaki intézkedé-
sekre. Öröm számunkra, 
hogy a szegedi szénhidrogén-
mező egyre többet ad visz-
sza a beruházott összegek-
ből: 1970-ben. egymillió ton-
na kőolajat és 350 millió 
köbméter földgázt termeltek 
itt. s a vezetékes gázszol-
gáltatású lakások száma is 
gyarapodott. 

A jelentések és a hozzá-
szólások arról tanúskodtak, 
hogy a vállalatok és szövet-
kezetek nyeresége nem vál-
tozott lényegesen, habár igen 

(Folytatás a 3. oldalon.) 

Egészségházat 
avattak 

Sándorfalván 
Dr. Takó Zsuzsanna ügy-

vezető körzeti orvos ezekkel 
a szavakkal vette át tegnap 
délben Sándorfalván az új 
egészségház kulcsát dr. Ócsai 
Józseftől, a nagyközségi ta-
nács elnökétől: 

— Évek óta álmodjuk, ter-
vezzük. Az egész falu figyel-
te az egymásra rakódó tég-
lákat, községünk egyik leg-
szebb intézményének szüle-
tését. 

A falu erőfeszítéséről, az 
emberek várakozásáról be-
szélt maga az elnök is. Négy 
éve a fejlesztési alap min-
den fillérét erre gyűjtötték. 
Sok olyan dolog került hát-
térbe miatta, amire ugyan-
úgy égetően szükség lenne, 
de akár jelkép is lehetne — 
a nagyközség lakosainak 

Az új egészségház 

Péter János Dániában 
Kedden délután, a dán kormány meghívására négyna-

pos hivatalos látogatásra Koppenhágába érkezett Péter 
János külügyminiszter és kísérete. A kastrupi repülőtéren 
Péter Jánost Poul Hartling dán külügyminiszter üdvözölte. 
Péter. János még tegnap felkereste Hilmar Baunsgaardot. 

i a dán koalíciós kormány miniszterelnökét. (MTI) 

egészségére gondolt először. 
Bérelt épületekben, kedve-
zőtlen adottságok között mű-
ködött eddig a két körorvos, 
most — környékbeli orvosok 
szájából is ezt hallottuk teg-
nap — valóban az igények-
nek megfelelő helyre költöz-
hetett mindegyik. Itt. a falu 
első emeletes épületében ka-
pott rendelőt a fogorvos, és 
külön épületrészben, a fel-
nőtt betegektől teljesen el-
különítve az anyag- és cse-
csemővédelem tanácsadó és 
gyógyító szolgálata. 

A község központjában va-
lóban szép az új egészségház, 
és remélhetően munka köz-
ben is kiállja a próbát. 2 
millió 800 ezer forintba ke-
rült. az összegnek majdnem 
a felét a járási tanács adta. 
A megyei tanácsi tervező 
vállalat tervei szerint a ta-

nácsi épitóipari vállalat épí-
tette fel — határidő előtt há-
rom hónappal. Az épület 
emeleti részében két orvos-
lakás egészíti ki a nagyköz-
ség legújabb közintézményét. 

Kedves ünnepség volt a 
tegnapi. A falu ünnepelte 
összerakott forintjainak 
szemmel látható eredményét, 
pátosz nélkül, de nagy öröm-
mel. Szép ígéret is hangzott 
el a körzeti orvos szavaiban: 
szeretettel, legjobb tudásunk 
szerint dolgozunk az új épü-
letben szülőfalunk népéért. 

Vasárnap lép először mu 
kába az új egészségház, 
ünnepnapi ügyeletet már i' 
bonyolítják le, hétfőn reggel 
pedig minden termében meg-
kezdődik a lelkiismeretes, fá-
radságos gyógyító és megelő-
ző munka. 

H. D. 

k 


